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Oppdatert 31/05 2019 

Møte i arbeidsgruppen for Oria 16. mai 2019 

Sted: UiO 
Tid: 10.00 – 15.00   
Referent: Asbjørn Risan 

Til stede: Sarah Loftheim (INN), Elisabeth Ebner (UiB), Kathrine Aronsen (NTNU), Ane Noer 
Korssjøen (VID), Tone Christine Bøgh (UiO), Gunnhild Holmen (NB), Birgit Müller-
Nilssen (OsloMet), Asbjørn Risan (Unit) 

Forfall:  

 
Det ble meldt inn 2 saker til eventuelt. 
 
Kathrine Aronsen deltok via Skype 

1 Velkommen, praktisk info, ny deltaker 

Elisabeth Ebner fra bibliotek for medisin ved UiB erstatter Ahl Vegard Nilsen I arbeidsgruppen. 
Funksjonstid er satt til 2019 – 2020. Elisabeth er også med i lokal arbeidsgruppe for Oria. 
 
Reiseregning: Nytt K-element 7: K507201. 

2 Gjennomgang av oppfølgingspunkter fra tidligere referat 

Legge til «nor» som språkkode på alle poster 
som er kodet med enten «nob» eller «nno» 
(i tillegg til den spesifikke koden) 

Sak hos Ex Libris om håndtering av PCI (vil bli 
gjort i juni). Ikke utført for lokale poster 
ennå. Vil bli gjort når PCI er gjennomført. 

Fasett for kapitler (materialtype) Under arbeid 

Oppdatere visningstekster i detaljert visning 
(forfatter med funksjon, fortsettelse av/som) 

Utført (relaterte poster gjenstår) 

Eksportfunksjoner skal få samme logo Gjort for Endnote. Mulig å gjøre lokalt. Ikke 
funnet løsning sentral. 

Legge til flagg i toppmenyen Utført. 

Manuskript som visningstype Ikke utført 
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Referat publiseres på nettsider for Unit1. Referat fra møtet i februar er godkjent og vil bli 
publisert etter dagens møte. 

3 Generell status 

3.1 Oppetid og responstid 
Q1 2019: 

• Oppetid 99,96 % (99,91 siste 12 måneder) 
o To mindre hendelser 

• Responstid: 100 % av søkene innenfor 2,5 sekunder 
 
Q4 2018: 

• Oppetid 99,92 % (99,90 siste 12 måneder) 
o Feil i datasenteret 1. oktober 

• Responstid: 100 % av søkene innenfor 2,5 sekunder 
 

Det har ikke vært noen hendelser med utfall av søkefelt etter fiks i februar. Resultatene er 
innenfor SLA-kravene. 
 
Risiko- og sårbarhetsanalyse 
Alle tjenester i Unit skal ha gjennomført en ROS-analyse. Denne skal revideres minimum hvert 
halvannet år. Arbeidet med ROS-analyse for Oria er påbegynt og det tas sikte på årlig revisjon. 
 

3.2 May-release 
 
May-release blir installert på sandbox 19. mai. Produksjon er planlagt oppdatert 16. juni. Noen 
av høydepunktene i releasen er: 

• Lenke/visning av relaterte poster 
o Bok → Kapittel 
o Bok → Omtale 
o Kapittel → Andre kapitler 

• Kortere permalenker 
o Visning av kort eller lang permalenke styres av CSS. Arbeidsgruppen anbefalte 

at kort settes som default og at de som ønsker lang kan endre dette lokalt i 
stilarket. 

• Visning av bilder for collections og søk inne i en collection inkl boolske operatorer 

• Lenke for å avslutte e-post-varsler 

• Språkavhengige lenker i toppmenyen 

• Primo analytics, mer blir registrert/tilgjengelig 

• Mente-du viser ikke lenger normalisert form, «øveboka» istedenfor «oeveboka» 
 
Mer informasjon om de enkelte endringene er tilgjengelig Knowledge Center2.  

                                                           
 
 
1 https://www.unit.no/brukermedvirkning-oria 
2 https://knowledge.exlibrisgroup.com/Primo/Release_Notes/2019/001Primo_2019_Release_Notes 
(avgrens på May 2019) 

https://www.unit.no/brukermedvirkning-oria
https://knowledge.exlibrisgroup.com/Primo/Release_Notes/2019/001Primo_2019_Release_Notes
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Arbeidsgruppen ble enige om å teste koblingen mellom relaterte poster på sandbox. Gruppen 
vil også teste funksjonen for Topic Overview som ble introdusert i February-release. 
 

4 BIBSYS-konferansen 2019 – evaluering 

Arbeidsgruppen var representert på BIBSYS-konferansen 2019 med en sesjon inkl. spørsmål og 
svar, samt tilstede på stand. Arbeidsgruppen ble bedt om å evaluere deltakelsen. 
 
Oppsummert: 
Sesjon: 
Sesjonen var bra besøkt. Positivt å kunne presentere håndfaste/konkrete ting/løsninger. 
Generelt for konferansen og spesielt for sesjonen: Fint med praktisk informasjon. Nyttig å 
komme hjem med løsninger på problemer man ikke visste man hadde. Bra med opptak av 
sesjonen. 
 
Spørsmål og svar: 
Fikk litt knapt med tid, men positivt med muligheten til å kunne svare på innsendte spørsmål. 
Bra mengde med gode/relevante spørsmål. I utgangspunktet gunstig å kombinere med en 
faglig sesjon, men kan bli krevende med tid. 
 
Stand: 
Konseptet med arbeidsgruppene på stand er bra. Bør være tydeligere hvem som er med i 
arbeidsgruppene. Samles litt mer (litt spredd på årets stand). Alle arbeidsgrupper bør være 
representert i alle pauser, men fint å være minimum 2 fra hver gruppe i pausene (ikke stå 
alene). 

5 Oppdatering av holdingsfil 

Det er en feil i eksporten av holdingsfil fra Alma til Oria. Denne er ikke konsekvent, ikke alle 
som er berørt. Ikke begrenset til BIBSYS-konsortiet. Ex Libris arbeider med å finne årsak. 
 
Det finnes en workaround med manuell start av eksportjobb av Ex Libris. Unit har bedt om at 
alle institusjoner blir re-eksportert manuelt og vil be om regelmessige kjøringer av jobben 
inntil fiks er på plass. 

6 Oppfølging av workshop om bestillinger 

Unit har lagt inn to ideer i Idea Exchange basert på det som kom frem under workshoppen og i 
dialog med Ex Libris. En av ideene har fått status «Planned» (forbedringer i fjernlånsskjermen 
og inkludert metadata). Unit har sjekket når man kan forvente at endringen er en realitet og 
svaret er at dette er inne på planene for Alma i 2020 (Alma roadmap). 
 
Andre oppfølgingspunkter: 
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• Tone og Katrine lager et forslag til en generell tekst som kan være felles for alle, men 
som kan justeres lokalt. 

o Utført. Foreslår å fjerne linje 1 og 3 og endre linje 2 til «Logg på for å bestille». 
Arbeidsgruppen stilte seg bak forslaget. 

• Veiledning for tilpasning av fjernlånsskjemaet revideres, utføres av arbeidsgruppen for 
fulfillment 

o På to-do-list for arbeidsgruppen for fulfillment 

• Minne konsortiet om hvordan tilpasse fjernlånsskjemaet basert på revidert veiledning.  
o Avventer punkt over 

• Se på mulighet for å endre navn på Get it 2, mulig konsekvens for sortering av 
seksjoner i detaljert visning? 

o Ikke utført  

• Se på hva General digitalization request bringer! Mulighet til å bestille artikkel på nivå 
der man ikke har items, skal komme i desember 

o Det var en feil i denne funksjonen som gjorde at denne ble vist uavhengig av 
om man var pålogget eller ikke. Den ble dermed skjult sentralt for konsortiet. 
Dette er nå rettet av Ex Libris, men basert på testing ved UiO så er det noen 
sider med håndteringen av disse bestillingene i Alma. Oria-siden er ok. 
Arbeidsgruppen for Oria vil be Arbeidsgruppen for fulfillment om en rutine for 
håndtering av disse bestillingene i Alma og en eventuell oppfølging av 
funksjonaliteten mot Ex Libris. 

• Vurdere å fjerne all hefteinformasjon i Oria (eventuelt kun bestillingsmulighetene). 
o Testes av arbeidsgruppen. 

7 Ny databaseløsning 

Etter 1. juni vil kurert liste være eneste kriterie for hva som blir inkludert i databaselisten. 
Dette vil få effekt ved re-indeksering etter 1. juni. 
 
Ser eksempler på kategori-jobber i Alma som ikke prosesserer poster. Følges opp med Ex Libris. 
Kan se ut til å føre til at man får kategorier man ikke skal ha. Antageligvis relatert. 
 
Noen mulige oppfølgingspunkter: 

• Ønske om å kunne isolere direct linking til kun databaser. 

• Ønske om å kunne søke på kategorinavn 

• Bedre navigasjon til underkategori (ved klikk/søk på hovedkategori bør 
underkategorier vises) 

• Ønske om å kunne velge rekkefølge på kategorier (eksempelvis Generelle baser øverst) 
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8 Diskusjon om utvidelse til 3 eller flere scopes/faner som 
default 

Basert på diskusjon på forrige møte og presentasjon 
fra UiO på BIBSYS-konferansen ble det gjennomført en 
undersøkelse i konsortiet om ønske/behov for økt 
fleksibilitet på søkefaner/søkekilder i Oria. 
 
Resultatet fra undersøkelsen viser at 2/3 er fornøyd 
med dagens oppsett, men 1/3 kunne ønske seg mer 
fleksibilitet. Det var totalt 30 respondenter i 
undersøkelsen. 
 
Arbeidsgruppen var enig i at det var grunnlag for å 
jobbe videre med en plan for å se på om man kan øke 
fleksibiliteten, men at det var viktig å beholde enkel 
mulighet for å bevare dagens oppsett basert på 
resultatet fra undersøkelsen. 
 
Viktig å opprettholde standardoppsettet for enkelt vedlikehold og aktivering av ny 
funksjonalitet. 
 
I løpet av diskusjonen kom det opp muligheten for å se på en fane med flere scopes. Unit ser 
på mulighetene og vil involvere arbeidsgruppen i testing. 

9 Autocomplete 

To saker var meldt inn om autocomplete: 

• Vi så ikke forslag basert på poster fra bibliotekkatalogen 

• Vi fikk forslag som gikk ut i null treff 
Disse er rapportert rettet, men vanskelig å få verifisert da vi få uventede forslag og manglende 
forslag. 
 
Får vi forslag fra bibliotekkatalogen? 
Får vi fortsatt forslag som går ut i null treff? 
 
Følges opp med Ex Libris for avklaring og forklaring på resultater 
 
Arbeidsgruppen oppfordres til å melde inn eksempler på 0-treff. Autocomplete er aktivert på 
sandbox. 

10 Central Discovery Index (CDI) 

Ønsker endring i 

dagens oppsett av 

scopes

Ja Nei
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Central Discovery Index (CDI) er en sammenslåing av sentralindeksene for Primo og Summon. 
Ex Libris har publisert en samleside3 og FAQ4 for CDI. 
 
Noen av hovedpunktene er: 

• En felles post – ikke flere versjoner 
• Noen endringer på materialtyper 
• Aktivering i Alma (unngå dubletter) 
• Hurtigere effekt av endringer (48 timer) 

 
Det forventes at dette vil få effekt for BIBSYS-konsortiet i Q1 2020 

11 Innmeldte saker 

Det var 2 innmeldte saker: 
• Tekst om policy i bestillingsskjerm 
• Kollapse detaljert visning 

 

11.1 Tekst om policy i bestillingsskjerm 
Enkelte institusjoner har lagt inn en tekst i bestillingsskjermen om at bøker på hylla ikke kan 
reserveres. 

 
 
Arbeidsgruppen foreslår at det blir sendt ut en veiledning på hvordan dette settes opp i Terms 
of use (TOU) i Alma og at det sendes ut til konsortiet sammen med informasjon om hvordan 
man legger inn en tekst om dette i bestillingsskjermen. 
 

11.2 Kollapse detaljert visning 
Det kom innspill om det var ønskelig at det var mulig å kollapsere detaljer-fanen på 
postvisning, slik at hver enkelt institusjon kunne velge å ha den enten default som «full/åpen» 
visning eller kollapset med «pil». 
 

                                                           
 
 
3 
https://knowledge.exlibrisgroup.com/Primo/Knowledge_Articles/The_Ex_Libris_Central_Discovery_Inde
x_(CDI)_%E2%80%93_An_Overview 
4 
https://knowledge.exlibrisgroup.com/Primo/Content_Corner/Product_Documentation/CDI_Frequently_
Asked_Questions_for_Primo_Customers 

https://knowledge.exlibrisgroup.com/Primo/Knowledge_Articles/The_Ex_Libris_Central_Discovery_Index_(CDI)_%E2%80%93_An_Overview
https://knowledge.exlibrisgroup.com/Primo/Knowledge_Articles/The_Ex_Libris_Central_Discovery_Index_(CDI)_%E2%80%93_An_Overview
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Mulighet for å selv definere hva som skal være default kollapset har vært sett på tidligere, men 
ble ikke realisert. Arbeidsgruppen ba Unit se på dette på nytt og også vurdere å markere ut 
boksene mer.  

12 Eventuelt 

Det ble meldt inn 2 saker til eventuelt. 

• Poster fra NB Digitalt 

• Match mot trykt beholdning 
 

12.1 Poster fra NB Digitalt 
Nasjonalbiblioteket har lansert en prøveordning over to år der brukere med Feide-tilgang 
(akademisk ansatte og studenter) kan logge på og få tilgang til digitalisert materiale med 
begrenset tilgang. 
 
Pr i dag er dette materialet kun søkbart i NB’s Oria instans og i fanen Alle bibliotek i de andre 
instansene med beskjed om Begrenset tilgang online. Nå som dette materialet er tilgjengelig er 
det ønskelig å gjøre det mer tilgjengelig i søket i relevante Oria-instanser. 
 
Unit vil se nærmere på dette i samarbeid med NB og vil også søke å få tilgang for testing. 
 

12.2 Match mot trykt beholdning 
Et av spørsmålene på Oria sesjonen med spørsmål og svar på BIBSYS-konferansen omhandlet 
manglende matching av elektroniske artikler mot trykt beholdning. Svaret som ble gitt var at 
arbeidsgruppen skulle se på dette og opprette en sak mot Ex Libris. Dette er foreløpig ikke 
gjort, men det er enighet om at man skal rette en henvendelse om dette. 
 
 


